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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor tervezik megnyitni a Letkés-Salka 
határátkelőhelyet? " 

Tisztelt Miniszter Úr!

A koronavírus-járvány terjedése miatt 2021. március 2. 20:00-tól teljes lezárásra került a Letkés-
Salka határátkelőhely. Az akkor kapott információk szerint 2021. március 19-ig tervezték a lezárást,
ám a magyar-szlovák határszakaszon ez az egyetlen híd, amely még mindig zárva van.

A híd lezárása nagyon sok embert érint, és a környéken élők felháborodása teljesen jogos, hiszen
sokan vállalnak a határhoz közeli területen munkát. Letkésről átkelve Szlovákiába, majd Párkányon
át a Mária Valéria hídon keresztül visszalépve Magyarországra (kb.15 km) rengetegen ingáznak nap
mint nap az esztergomi vagy dorogi ipari parkokban lévő munkahelyükre, vagy iskolába. De sokan
járnak  az  esztergomi  oldalról  egy  Letkéstől  5  km-re  található  közel  550  főt  foglalkoztató
munkahelyre is dolgozni.  Az érintettek jelenleg a határ lezárása miatt két módon tudnak átjutni
túloldalra:  Ipolyság  felé  kerülnek  (ez  több  mint  100  km kerülő  naponta),  vagy pedig  a  szobi
kompon kelnek át. Vagyis kelnének, de kora reggel az még nem közlekedik, az első járat csak 6:40-
kor  indul  a  szobi  oldalról.  Így  ahhoz,  hogy a  reggel  6  órakor  kezdődő  műszakra  beérjenek  a
dolgozók, sokan kénytelenek erre is nagyot kerülni, és a nagymarosi komppal átkelni. Ehhez pedig
tudja mikor kell reggel ezeknek az embereknek elindulniuk már több mint egy hónapja? Reggel
3:45-kor. Mindezt miért? Mert sem a szlovák, sem a magyar oldalon nincs meg a hajlandóság a
határátkelő  megnyitására,  és  a  tisztességesen  dolgozó  emberek  segítésére,  hogy  legalább  a
munkahelyükre  eljussanak.  Nem  beszélve  arról,  hogy  mennyi  plusz  kiadást  jelent  ez  a
munkavállalóknak, és a munkáltatóknak is. Nekik ez ki téríti  meg? És jelzem ismét: a magyar-
szlovák határszakaszon ez az egyetlen határátkelő, amely nincs nyitva.

Tisztelt Miniszter Úr! Felreppentek már ilyen-olyan hírek, hogy azért nem tudják biztosítani



a határátkelést, mert az illetékes szervek munkaerőhiánnyal küszködnek. Kérdezem, valóban
ez az oka? Ha igen, akkor miért nem támogatják a Jobbik azon felvetését, amely a Határőrség
visszaállítását célozza? 

Végezetül  pedig  a  határ  közelében  élők  nevében  kérdezem:  Mikor  tervezik  megnyitni  a
Letkés-Salka határátkelőhelyet? 

Várom érdemi válaszát. 

Tisztelettel,

Nunkovics Tibor
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